

Norsk Lundehund Klubb (NLK) sitt prosjekt for utkrysning av norsk lundehund – Svar på spørsmål fra Stein Erik Greter:

1. Prosjektet ble startet opp på grunnlag av funnene NLK gjorde under utarbeidelse av RAS og ble nedfelt som et tiltak i handlingsplanen for NLK etter workshop om klubbens Rasespesifikke Avlsstrategi (RAS) på Starum, medlemsmøte på Øysand og åpen høring med mulighet for innspill pr epost/brev.

Prosjektet utføres av NLK i *samarbeid med og under kontroll av* Norsk Kennel Klubb (NKK) samt samarbeid med NordGen og Norsk Genressurscenter.

2. NKK har ikke presset NLK direkte til å starte prosjektet. *Men* forekomsten IL og andre mage-/tarmproblemer, den reduserte fertiliteten og den svært høye innavlsgraden i rasen gjorde det klart klubben risikerte å bli pålagt innkryssing, eller at andre nasjoner startet det opp (for eksempel i Finland og USA). Finland hadde også varslet en sak om innavl og helseproblemer hos lundehund til Nordisk Kennel Union. Signalene var tydelige. Vi fikk en klar oppfordring av leder for NKKs helseutvalg, Astrid Indrebø (møte med Indrebø i Oslo der Rita Daverdin og Hanna Gautun var tilstede) om at NLK var mest tjent med å ta grep om et slikt forsøksprosjekt selv.
3. Det kan hende det vil bli utplassert prosjekthunder i Norden i fremtiden. Det er imidlertid mange hensyn som må tas. Dette er under utredning og de formelle forholdene for dette er ikke avklart ennå. Det vil uansett KUN være hunder etter kombinasjoner godkjent av NLK og NKK som vil bli akseptert i prosjektet.

The Norwegian Lundehund KClub's outcross project – Answers to questions forwarded by Stein Erik Greter:

1. The project was initiated as a result of the findings NLK made during the work with the breeding strategy for the "Norsk Lundehund" (RAS) and was included in an Action Plan for NLK after a workshop on RAS at Starum, an open meeting at Øysanden and an open hearing.

The outcross project is carried out by NLK in cooperation with and under the control of the Norwegian Kennel Club (NKK), and in collaboration with NordGen and Norsk Genressurscenter.

2. NKK has not demanded that NLK start the outcross project. But, the high occurrence of IL and other intestinal problems, the reduced fertility and the high degree of inbreeding made it clear that NLK risked having a cross breeding program imposed on us, or that such projects were launched elsewhere (eg in Finland and the USA). Finland had already raised the issue of inbreeding and health problems in the Lundehund breed with the Nordic Kennel Union. The signals were quite unmistakable. We were clearly urged by the leader of NKK's health panel, Astrid Indrebø, (meeting with Indrebø in Oslo where Rita Daverdin and Hanna Gautun were present) that NLK would be best off by taking charge of an outcross project ourselves.
3. Project dogs might be placed in other Nordic countries than Norway in the future. There are, however, a number of issues to address before this can be done. We are currently considering these matters and working out the formalities. In any case, ONLY dogs resulting from combinations approved by NLK and NKK will be accepted in the project.

Hintergrund «Auskreuzungsprojekt» des Norwegischen Lundehund Klubs (NLK)

Antwort auf Stein Erik Greters Frage:

1. Das Projekt wurde auf Grundlage der Resultate der NKL - Untersuchungen zur Zuchtstrategie begonnen und als Maßnahme im Handlungsplan des NLK aufgenommen. Die Strategie wurde beim Workshop des Rassespezifischen Zuchtstrategie (RAS) in Starum und der Mitgliederversammlung in Øysand diskutiert. Außerdem wurde einer öffentliche Hörung einbezogen. Das Projekt wird vom NLK in Zusammenarbeit und unter der Kontrolle des Norwegischen Kennel Klub (NKK) durchgeführt. NordGen und Norsk Genressurscenter (das Norwegisches Gen-Ressourcezentrum) sind auch an diesem Projekt beteiligt.
2. Der NKK hat den NLK nicht direkt dazu gedrängt das Projekt zu starten. Aber das Auftreten von IL und anderen Magen- und Darmproblemen, die reduzierte Fruchtbarkeit und der sehr hohe Inzuchtgrad in der Rasse machte deutlich, das der Klub eine Auflage zur Einkreuzung riskierte oder das andere Länder (z.B. Finnland, USA) ein eigenes Projekt starten. Finnland hatte auch eine Eingabe bei der Nordischen Kennel Union angekündigt. Die Signale waren deutlich. Wir haben eine klare Aufforderung von der NKK-Gesundheitsauswahl erhalten, dass der NLK besser selbst ein solches Projekt starten sollte (überbracht von Astrid Indrebø auf einem Meeting in Oslo wo auch Rita Daverdin und Hanna Gautun anwesend waren).
3. Ein möglicher Ausfall des Projektes ist, dass in der Zukunft Hunde, die Resultat dieses Projektes sind, im Norden ausplatziert werden. Es werden allerdings viele Gesichtspunkte in Betrachtung gezogen bevor dies eine Realität wird. Dieser Prozess wird zur Zeit erörtert und die formellen Rahmenbedingungen sind noch nicht geklärt. Egal wie diese Rahmenbedingungen ausfallen, werden NUR Welpen von Hunden die vom NLK und NKK ausgewählt sind im Projekt akzeptiert.